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ROMÂNIA

JUDEŢUL HARGHITA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat  azi  la  data  de  28  octombrie  2015  orele  1900 în  şedinţa  ordinară  a 
Consiliului Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu  respectarea 
prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică  locală, 
republicată, prin Dispoziţia nr. 711 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Deák Endre
4. Elekes-Józsa Márton
5. Elekes József
6. Gál Katalin
7. Kovács Levente
8. Horváth Dumitrina
9. Marthy Barna
10. Tótpál László

De la şedinţă lipsesc motivat domnii consilieri György Zsolt, Mihálydeák Ervin şi 
Molnár Vicentiu şi doamnele consilier Elekes-Köllő Márta şi Egyed Márta.

La şedinţă mai participă: domnul primar Egyed József, d-na secretar Kovács Ileana 
Éva,  d-na  contabilă  Bányász  Etelka şi  doamna  Elekes-Köllő  Angéla,  însărcinată  cu 
întocmirea procesului verbal al şedinţei. 

În lipsa preşedintelui de şedinţă, domnul primar propune alegerea unui preşedinte 
de şedinţă.

Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă 
Egyed József: Propun pe doamna consilier Horváth Dumitrina şi rog membrii Consiliului 
să voteze. 

Proiectul  de  hotărâre  se  aprobă  cu  10  voturi  pentru,  fără  abţineri  şi  voturi 
împotrivă.
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Noul preşedinte  de  şedinţă,  doamna consilier  Horváth Dumitrina  constatând că 
şedinţa este legal constituită, salută pe cei prezenţi şi declară deschisă şedinţa ordinară a 
Consiliului Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul comunei  cu 
următoarele proiecte de ordine de zi:

1) Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de dezvoltare a Comunei Suseni 
pentru perioada 2015-2020

2) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  execuţiei  Bugetului  general  al  Comunei 
Suseni pe Trimestrul III anului 2015 

3) Proiect de hotărâre privind desemnarea persoanei responsabile pentru completarea 
Registrului  de  evidenţă  a  datoriei  publice  locale  şi  Registrul  de  evidenţă  a 
garanţiilor locale ale Comunei Suseni

4) Aprobarea proceselor verbale ale şedinţelor anterioare din data de 30 septembrie 
2015, 1 şi 7 octombrie 2015

5) Probleme curente

Domnul  primar  Egyed  Jozsef  propune  completarea  ordinii  de  zi  cu  următoarele 
proiecte de hotărâre:

1) Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai investiţiei: 
„Modernizarea şi dotarea Căminului Cultural din comuna Suseni satul Suseni jud. 
Harghita”

2) Proiect de hotărâre privind implementarea proiectului: „Modernizarea şi dotarea 
Căminului Cultural din comuna Suseni satul Suseni jud. Harghita”

3) Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai investiţiei: 
Modernizarea parţială a reţelei de drumuri de interes local din Comuna Suseni, 
judeţul Harghita

4) Proiect  de  hotărâre  privind  implementarea  proiectului:  Modernizarea  parţială  a 
rețelei de drumuri de interes local din Comuna Suseni, judeţul Harghita

5) Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai investiţiei: 
„Extindere reţea de canalizare menajeră pentru comuna Suseni, judeţul Harghita 
Etapa II”

6) Proiect  de  hotărâre  privind  implementarea  proiectului:  „Extindere  reţea  de 
canalizare menajeră pentru comuna Suseni, judeţul Harghita Etapa II”

Elekes-Józsa Márton:  Aş avea o propunere în legătură cu ordinea de zi.  Aş propune 
amânarea primului punct din ordinea de zi,  având în vedere faptul că este vorba de o 
problemă de interes major şi ar trebui să dezbatem în amănunt această temă.
Egyed József: Aprobarea Strategiei ar fi foarte importantă pentru a putea depune cererile 
de finanţare. Pentru a putea solicita finanţare pentru o investiţie, Strategia locală trebuie să 
prevadă şi să solicite acea investiţie. Altfel nu vom primi finanţare. De aceea rog membrii  
Consiliului să aprobe această formă provizorie a Strategiei, iar ulterior vă promit că o vom 
dezbate în amănunte.
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Gál Katalin: Şi eu am studiat documentul şi sunt de părere că este redactată într-o formă 
nefinisată, plină de greşeli şi că necesită multe corecţii.

Preşedintele şedinţei supune la vot  aprobarea ordinii de zi, care se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără voturi împotrivă şi fără abţineri. 

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect  de  hotărâre  privind aprobarea Strategiei  de dezvoltare  a Comunei 
Suseni pentru perioada 2015-2020

Egyed József: Este adevărat, ceea ce aţi susţinut în legătură cu Strategia, dar acum rog 
membrii Consiliului Local să o aprobe totuşi pentru a putea avansa cu depunerea cererilor 
de  finanţare.  La  şedinţa  următoare  vom  dezbate  problemele  legate  de  Strategia  de 
dezvoltare în amănunte.
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Elekes-Józsa Márton: Aceasta nu este o formă oficială a strategiei, limbajul folosit nu 
este corespunzător, terminologia folosită nu este una de specialitate.
Egyed József: Aceasta nu este forma finalizată a strategiei. Voi invita specialiştii, care au 
întocmit documentul şi le vom explica faptul că această formă nu este corespunzătoare. 
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 9 
voturi pentru, o abţinere (dl. Consilier Elekes-Józsa Márton), fără voturi împotrivă.

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei Bugetului general al Comunei 
Suseni pe Trimestrul III anului 2015 

Doamna contabilă  Bányász  Etelka a  prezentat  membrilor  Consiliului  Local  execuţia 
bugetului general al Comunei Suseni pe trimestrul al III-lea şi a adus la cunoştinţa celor 
prezenţi faptul că nu s-au depăşit sumele alocate, la plata impozitelor şi taxelor locale sunt 
unele deficituri, am primit sumele pentru finanţarea zilelor satului, nu s-a reuşit vânzarea 
materialului lemnos la preţul scontat, dar vom mai organiza o licitaţie pentru vânzare de 
material lemnos.
Egyed József: Aprobarea execuţiei bugetare este de asemenea necesară pentru a putea 
depune cererile de finanţare.
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

3. Proiect  de  hotărâre  privind  desemnarea  persoanei  responsabile  pentru 
completarea Registrului de evidenţă a datoriei publice locale şi Registrul de 
evidenţă a garanţiilor locale ale Comunei Suseni

Kovács Ileana Éva:  Tot  pentru depunerea cererilor  de  finanţare este  necesar  şi  acest 
Proiect de hotărâre, Trebuie să desemnăm o persoană responsabilă pentru completarea 
acestor registre. Am propus-o pe doamna contabilă.
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.
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4. Aprobarea  proceselor  verbale  ale  şedinţelor  anterioare  din  data  de  30 
septembrie 2015, 1 şi 7 octombrie 2015

Horváth Dumitrina: Supune procesele verbale procedurii de votare, iar acestea se aprobă 
cu 10 voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

5. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  indicatorilor  tehnico-economici  ai 
investiţiei: „Modernizarea şi dotarea Căminului Cultural din comuna Suseni 
satul Suseni jud. Harghita”

Egyed József: A prezentat membrilor Consiliului Local proiectul de buget al investiţiei 
pe capitole. Va fi reabilitat şi terenul de popicărie. Contribuţia proprie va fi de 9.000 euro.
Gál Katalin: Cortinele sunt incluse în proiect?
Egyed József: Este vorba de reabilitare completă a Căminului Cultural, dar nu ştiu exact 
dacă sunt incluse şi cortinele.
Kovács Ileana Éva: Cortinele nu sunt incluse, doar sistemul de ridicare al cortinelor.
Gál Katalin: Nu s-ar putea despărţi garderobele, să fie separat pentru femei şi pentru 
bărbaţi?
Egyed József: Eu cred că este posibil.
Elekes-Józsa Márton: Ce cuprind lucrările de construcţii?
Egyed József: Schimbarea acoperişului, izolaţia completă, amenajările interioare ale sălii 
de spectacole, amenajarea unei săli de conferinţe de 200 de persoane, dotarea acestora cu 
mobilier, etc.
Elekes-Józsa Márton: Dar echipamentul tehnologic?
Egyed  József:  Accesoriile  centralei  de  încălzire,  cazan,  puffer,  pompe,  rezervor, 
generator, etc.
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

6. Proiect  de  hotărâre  privind  implementarea  proiectului:  „Modernizarea  şi 
dotarea Căminului Cultural din comuna Suseni satul Suseni jud. Harghita”

Egyed József: Avem nevoie de aprobarea Consiliului Local pentru a depune cererea de 
finanţare. 
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

7. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  indicatorilor  tehnico-economici  ai 
investiţiei:  Modernizarea parţială a reţelei  de drumuri  de interes  local din 
Comuna Suseni, judeţul Harghita

Egyed József prezintă membrilor Consiliului Local proiectul de buget al investiţiei pe 
capitole.  Enumeră  drumurile  care  sunt  incluse  în  proiect:  în  Valea  Strâmbă:  Felszeg-
Pérás, Kicsiszer, Petőfi, în Chileni: Belső, Közép, Alsó, Temető, iar în Suseni: drumul 
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comunal 165 (aici sunt incluse repararea podurilor), Szászok, Központ (drumul din faţa 
şcolii, pe care l-am inclus datorită faptului că sunt mai multe instituţii pe acel drum şi din 
această  cauză  se  punctează  mai  bine în  proiect),  Alszeg şi  Fenyés.  În  total  rezultă  o 
lungime totală  de  8.622 metri  de  drum modernizat.  Proiectul  va  fi  de  60  puncte,  iar 
contribuţia proprie va fi de 2.700 euro.
Marthy Barna: Reţeaua de canalizare va fi făcută şi în faţa familiei Borka?
Egyed József: Nu, pentru că nu este justificat.
Deák Endre: Există un termen limită pentru selectarea dosarelor?
Egyed József: Nu. În acest an nu se vor face încă selectările, doar la anul, după luna 
martie.
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

8. Proiect  de  hotărâre  privind  implementarea  proiectului:  Modernizarea 
parţială  a  reţelei  de  drumuri  de  interes  local  din  Comuna  Suseni,  judeţul 
Harghita

Egyed József: Avem nevoie de aprobarea Consiliului Local pentru a încărca proiectul pe 
pagina AFIR-ului.
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

9. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  indicatorilor  tehnico-economici  ai 
investiţiei:  „Extindere reţea de canalizare menajeră pentru comuna Suseni, 
judeţul Harghita Etapa II”

Egyed József:  Nu am avut studiu de fezabilitate pentru această porţiune. Ar trebui să 
deservească 2.400 de persoane. După estimările noastre Proiectul va avea în jur de 67 de 
puncte.  Problema este că ne solicită  aviz de funcţionare pentru reţeaua existentă,  este 
vorba de o autorizaţie de mediu. Însă comuna Joseni nu a reînnoit această autorizaţie. Dar 
o voi face eu, vom rezolva cumva. Ne-am gândit să încărcăm proiectul, iar când vom avea 
autorizaţia,  atunci  vom  retrage  proiectul  şi  îl  vom  reîncărca  din  nou.  Rog  membri 
Consiliului Local să aprobe această hotărâre, să nu pierdem această şansă. 
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

10. Proiect de hotărâre privind implementarea proiectului:  „Extindere reţea de 
canalizare menajeră pentru comuna Suseni, judeţul Harghita Etapa II”

Egyed József:  Cerem aprobarea  Consiliului  Local  pentru  a  putea  depune  cererea  de 
finanţare.
Tótpál László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre.
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Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 10 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

11.Probleme curente
Egyed József: Comuna Bogács din Ungaria ne-a invitat să semnăm oficial contractul de 
parteneriat. Până mâine aşteptăm să vă prezentaţi dacă doriţi să veniţi şi vă rog să aduceţi 
costume tradiţionale pentru şedinţa festivă.
Deák Endre: Când se va recepţiona reţeaua de canalizare?
Kovács Ileana Éva: Nu sunt bani la minister şi până nu plătesc, lucrările nu avansează. 
Doar la anul.
Bálint István: Ar fi nevoie de material de umplutură vis a vis de strada Loban.
Egyed József: Vom rezolva.
Bálint Attila: Şi în Chileni este nevoie de material de umplutură în strada Völgy.
Egyed József: Am notat.

Preşedintele  şedinţei  anunţă  epuizarea  problemelor  înscrise  în  ordinea  de  zi,  şi 
declară închisă şedinţa de îndată a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Horváth Dumitrina    Kovács Ileana Éva
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